
PROTOKÓŁ 

z posiedzenia wspólnego wszystkich Komisji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 17 kwietnia 2019 r. 

 

W posiedzeniu wspólnym komisji wzięli udział: 

 10 Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska, 

 Zastępca Wójt Gminy  Agnieszka Żukowska, 

 Skarbnik Gminy – Marek Malinowski, 

 Sekretarz Gminy – Radosław Krawczyk, 

 Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury – Anna Pietrzak, 

 Głowna Księgowa Gminnego Ośrodka Kultury – Małgorzata Staszewska, 

 Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej – Krystyna Szustak, 

 Pracownik OPS – Iwona Rekowska,  

 Pracownik OPS – Agata Łowczyk. 

Radni nieobecni: Horuń Kamil, Paczesny Piotr, Kołacki Mateusz, Tutak Bartłomiej, Badowski 

Krzysztof  

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Zaopiniowanie materiałów na sesję Rady Gminy. 

3. Omówienie sprawy bieżących.  

Ad. 1-2 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski otworzył posiedzenie, przywitał wszystkich 

zebranych uczestników i przystąpił do omawiania projektu uchwały w sprawie przyjęcia "Programu 

pomocy na rzecz osób i rodzin poszkodowanych na skutek wystąpienia zdarzeń losowych na terenie 

Gminy Dębnica Kaszubska". 

Kierownik OPS Pani K. Szustak oznajmiła, że w ostatnim czasie na terenie naszej gminy miało 

miejsce kilka zdarzeń losowych, które sprawiły, że mieszkańcy doznali znacznego uszczerbku 

swojego budżetu. Poprzednio było mówione o zasiłkach w wysokości 6 tys. złotych, a teraz będzie 

propozycja przyznawania tego zasiłku. Ustawa nie określa zasad na jakich powinno się je 

przyznawać.  Wspólnie z Panią Wójt ustalono, że przydałyby się procedury. Zasiłki z OPS-u nie są 

obligowane konkretną kwotą. To 6 tys. zł nie zawsze wystarczy na wszystkie potrzeby, dlatego warto 

powołać specjalną komisję, która określi potrzeby poszkodowanych. Wszystko zostało opisane 

w programie, dlatego jeżeli byłyby jakieś pytania, to poprosiła o zgłaszanie ich. 

Radny M. Olech zauważył, że ostatnio była mowa o 6 tys. zł, czy to nadal będzie funkcjonowało? 

Kierownik OPS Pani K. Szustak odpowiedziała, że nie. Kwota zasiłku nie jest określona żadną 

ustawą. Jest to pomoc fakultatywna gminy, w ramach swoich możliwości.  Ciężko jest ocenić rozmiar 

strat, dlatego warto wesprzeć się ustaleniami komisji. Pracownik socjalny także nie byłby w stanie 



sobie samodzielnie poradzić. Pomoc nie będzie odszkodowaniem, tylko wsparciem.  

Radny M. Olech zwrócił się z pytaniem czy gmina powinna trzymać pieniądze jako rezerwę na takie 

zdarzenia? 

Kierownik OPS Pani K. Szustak oznajmiła, że środki będą pochodziły z rezerwy celowej, utworzonej 

z budżetu. Ciężko byłoby planować środki na klęski. 

Skarbnik M. Malinowski zauważył, że zapis o pochodzeniu środków z rezerwy celowej nie może 

mieć miejsca. Nie można jej tworzyć w trakcie roku budżetowego. W przypadku podjęcia uchwały 

o tej treści, nie będzie ona miała zastosowania. Jedynie w grę wchodzi zapis z budżetu gminy. 

W razie konieczności środki będą przesuwamy w budżecie.  Zostanie to utworzone na początku 

roku. W przypadku braku zdarzenia losowego, będą one niewykorzystane. Projekt uchwały 

w sprawie zmian w budżecie zakłada zwiększenie środków na zdarzenia losowe o 100 tys. zł. Pod 

koniec roku środki mogą być zagospodarowane w inny sposób. 

Zastępca Wójta Pani A. Żukowska oznajmiła, że praca komisji polegać będzie na oszacowaniu 

stopnia zniszczenia nieruchomości i określenia czy każda rodzina w jednakowym stopniu ucierpiała. 

Aby nie ograniczać się do jednej bazowej kwoty np. 6 tys. zł. 

Radny M. Olech zauważył, że gdy powstanie ta komisja, to będą spekulacje na temat pracy komisji, 

czy dobrze wykonała swoje zadania. 

Radny M. Szerlowski oznajmił, że należałoby określić jakieś kryteria, aby nie było wartości pomocy 

wyrażonej w procentach.  

Kierownik OPS Pani K. Szustak zauważyła, że środki będą przyznane po wykorzystaniu środków 

mieszkańców. Nie wszyscy mają taki sam status. 

Sekretarz R. Krawczyk zauważył, że zapisy uchwały trochę się wykluczają. Zwrócił się z pytaniem 

czy uruchomione będzie zaliczkowe przekazanie środków pieniężnych, a komisja oszacuje końcową 

wartość straty i pomocy? Praca komisji trochę trwa. Czy wypłata odbędzie się na podstawie 

protokołu, czy trzeba będzie się do niego ustosunkować, gdyż komisja zawnioskuje o przyznanie np. 

5 tys. zł? 

Kierownik OPS Pani K. Szustak oznajmiła, że komisja będzie wskazówką. Pomoc ta nie jest 

obowiązkowa. Trzeba będzie wziąć pod uwagę różne aspekty m. in. środki gminy, poziom zniszczeń. 

Sekretarz R. Krawczyk zauważył, że będzie komisja ustalająca stan faktyczny, bierze pod uwagę 

majętność gminy i wysokość potrzeb. Czy Pani Kierownik będzie weryfikować rzetelność tej pracy? 

Pomimo opinii komisji i przedłożonego wniosku, może on nie zostać uwzględniony? W takim 

przypadku rola tej komisji jest zbędna. Sekretarz przytoczył zadania komisji: 

- niezwłoczne przeprowadzenie wizji lokalnej w terenie; 

- zidentyfikowanie obszarów i miejsc dotkniętych zdarzeniem losowym; 

- ustalenie powstałych indywidualnych strat i określenie ich zakresu; 

- oszacowanie poszczególnych strat powstałych w infrastrukturze mieszkaniowej w indywidualnych 

gospodarstwach domowych oraz zabudowie gospodarczej oraz ustalenie indywidualnych kwot 

pomocy finansowej; 

- sporządzenie protokołu z podjętych ustaleń. 

Kierownik OPS Pani K. Szustak oznajmiła, że świadczenia ustalone zostanie decyzją administracyjną. 

Sekretarz R. Krawczyk zauważył, że uchwałę należałoby przeredagować, gdyż jest niespójna. 

Czasami rodzina potrzebuje wsparcia z dnia na dzień, a wtedy komisja nie da rady przygotować się 



do tego, aby w tak krótkim czasie można było wypłacić środki rodzinom.  

Kierownik OPS Pani K. Szustak zauważyła, że w dniu zdarzenia OPS może wypłacić dodatek 

celowy. Czasami, gdy nie można wypłacić pieniędzy, jest przyznawana możliwość dokonania 

zakupów. OPS udzielał także wsparcia żywnościowego, odzieżowego oraz meblowego. Wsparcie 

w formie zasiłku jest głównie na likwidację poniesionych strat rzeczowych. Zapisy o wypłacie 

środków zostaną przeredagowane, tak jak wspominał Pan Skarbnik. Nie ma możliwości 

uruchomienie środków przed wydaniem decyzji administracyjnej i przed zakończenie prac komisji. 

Sekretarz R. Krawczyk zaproponował zmianę zapisu dotyczącego uruchomienia środków z chwilą 

wystąpienia zdarzenia, skoro nie ma takiej możliwości. Jest to możliwe tylko po zatwierdzeniu 

protokołu z prac komisji. 

Kierownik OPS Pani K. Szustak zauważyła, że komisja ma charakter opiniodawczy, może 

zasugerować jaka pomoc jest potrzebna. 

Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, że to nie wynika z zapisów uchwały. W uchwale jest mowa, że 

komisja ma oszacować i przedłożyć swoje wnioski do OPS-u, który wypłaci środki. 

Radny M. Olech zwrócił się z pytaniem czy mieszkaniec będzie musiał zwracać się do urzędu 

o wypłatę tych środków? 

Kierownik OPS Pani K. Szustak oznajmiła, że środki będą zaplanowane w budżecie gminy. Jeżeli 

wystąpi sytuacja, to odbędzie się postępowanie. Wypłata środków będzie następować na wniosek. 

Pracownik socjalny przeprowadzi wywiad, a na końcu wydawana będzie decyzja administracyjna, 

określająca wysokość pomocy.  

Radny M. Olech zwrócił się z pytaniem ile minie czasu od momentu złożeni wniosku do wydania 

decyzji? Określając takie warunki wydłużamy całą drogę. 

Kierownik OPS Pani K. Szustak zaprzeczyła. Do tej pory bywało tak, że w przypadku wystąpienia 

zdarzenia pracownik socjalny jechał w teren, sprawdzał okoliczności zdarzenia. Każda sytuacja jest 

inna. Do czasu udzielenia pomocy ustalano wszystkie parametry i przekazywano inną formę pomocy. 

Jeżeli komuś potrzebne są pieniądze od razu, to OPS stara się pomóc jak tylko potrafi. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski zauważył, że zabudowa gospodarcza powinna zostać 

skreślona, gdyż może w niej znajdować się coś cennego, co podwyższy wysokość strat. Najważniejsze 

jest zapewnienie schronienia. 

Zastępca Wójta Pani A. Żukowska zawnioskowała o odłożenie tematu do czasu jego lepszego 

opracowania. Pomysł pojawił się po pożarze na ul. Lipowej, gdzie zniszczeniu uległy dwa 

mieszkania. Na dole są zalane mieszkania. Zadaniem komisji miało być sprawdzenie wysokości szkód 

poniesionych w wyniku zdarzenia, aby ci bardziej pokrzywdzeni mieszkańcy mieli odpowiednio 

wyższą pomoc. To nie komisja będzie decydować o maksymalnej kwocie, tylko stopień zniszczenia. 

Pod uwagę należy brać także sytuację materialną mieszkańców. Nawet jeżeli ktoś ma ubezpieczone 

mieszkanie, nie daje to gwarancji wypłaty odszkodowania. 

Sekretarz R. Krawczyk zauważył, że ideą programu była pomoc w zabezpieczeniu bytu. Co 

w przypadku gdy dom zostanie nietknięty, a np. garaż ulegnie zniszczeniu? 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski zauważył, że najważniejsze jest zdrowie i byt mieszkańców. 

Budynki gospodarcze powinny być wyciągnięte spod zapisów uchwały. 

 



W związku z koniecznością przeredagowania zapisów uchwały postanowiono o wycofaniu 

uchwały z obrad najbliższej sesji. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski poinformował, że Radni przeszli do uchwały 

w sprawie uchwalenia "Programu Wspierania Rodziny w Gminie Dębnica Kaszubska na lata 2019-

2021". 

Kierownik OPS Pani K. Szustak poinformowała, że program wspierania rodziny jest od kilku lat. 

Ostatni program utracił moc w 2018 rok. Nowy program będzie obowiązywał na lata 2019-2021. 

Program prowadzą asystenci rodziny. W ośrodku są zatrudnione dwie Panie, zatrudnione jako 

asystenci rodziny. Asystent rodziny nie może swoją opieką obejmować więcej niż 15 środowisk. 

Początkowo zatrudniony był tylko jeden asystent rodziny, później doszedł drugi, gdyż obecnie 

opieką objętą jest ponad 20 środowisk. Taka pomoc jest to zadanie własne, dofinansowane z budżetu 

państwa w 70%, pozostałe środki pochodzą z budżetu gminy. Program ten jest planem pomocy 

w społeczeństwie. Adresatami programu są rodziny, które mają problemy wychowawcze, rodzinne, 

których dzieci przebywają w pieczy zastępczej i są nieporadne życiowo. 

Radna B. Sowińska zwróciła się z pytaniem na jakiej zasadzie działa asystent rodziny? Jakie ma 

zadania? 

Pracownik OPS oznajmiła, że asystenta rodziny przydziela pracownik socjalny lub sąd. Przyznawany 

jest na wniosek. Rodzina musi wyrazić pisemną zgodę na podjęcie współpracy. Zadania są z aspektu 

sytuacji rodzinnej, problemów z dziećmi. Praca polega na rozmowach, opracowaniu planu i jego 

realizacji. Czasami rodzinom brakuje chęci do współpracy. Taka współpraca powinna maksymalnie 

trwać 5 lat. Tak mówią przepisy. Po zakończonej współpracy rodzina jest doglądana, co jakiś czas 

odwiedza go pracownik. Zdarzają się rodziny, w których asystenci są co drugi dzień, a nawet 

codziennie. 

Radna B. Sowińska oznajmiła, że doszły ją słuchy, że asystenci bardziej mają papierkową pracę, 

aniżeli świadczą pomoc. 

Pracownik OPS oznajmiła, że taka praca też jest potrzebna, gdyż asystent musi sporządzić 

sprawozdanie z działalności, opisać stan zastany, stan po rozpoczęciu współpracy i jej zmiany. 

Z każdej wizyty sporządza się notatki. Trzeba opierać się na różnych instytucjach jak szkoła, czy 

policja. Czasami nowe tematy wychodzą podczas wywiadu w rodzinie. 

Radny M. Olech zwrócił się z pytaniem czy asystent dokonuje oceny lokalu? Czy tylko oceny 

zachowań? 

Pracownik OPS odpowiedziała, że również odbywa się ocena mieszkania. W razie potrzeby 

organizowane są zbiórki, w zależności od tego, co dana rodzina potrzebuje. 

Radna B. Sowińska zwróciła się z pytaniem czy asystenci wyręczają rodziny? 

Pracownik OPS przyznała, że miała kiedyś taką sytuację, gdzie wyręczyła jedną panią w sprzątaniu, 

ale już tego nie robi. W ich pomocy chodzi o wskazanie jakie zadania są do wykonania, jaki obiad 

należy ugotować, jak posprzątać itp., na podstawie przypuszczeń można tylko sugerować jakieś 

rozwiązania. W przypadku potwierdzonych informacji sprawy kierowane są do odpowiedni służb np. 

Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Częstotliwość wizyt jest uzależniona 

potrzebami rodziny. Często bywa tak, że członkowie rodziny wychowali się w rodzinie niezaradnej 

i nie dostali odpowiednich wzorców zachowania. Nie wiedzą, że trzeba z dziećmi rozmawiać, że 



należy je zaszczepić.  

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 

jeszcze jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do 

opiniowania. 

W wyniku głosowania uchwała została zaopiniowana pozytywnie i uzyskała następującą 

liczbę głosów: 

Komisja Kultury i Oświaty /brak quorum 

Komisja Rewizyjna /3 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

Komisja Infrastruktury i Budżetu /4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji /2 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski przeszedł do uchwały w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Kultury w Dębnicy Kaszubskiej za 2018 rok. 

Dyrektor GOK Pani A. Pietrzak poinformowała, że wszystko opisane jest w sprawozdaniu. Trochę 

imprez się odbyło, środki jakie były przeznaczone na zadania Gminnego Ośrodka Kultury okazały 

się wystarczającymi. Dotacja była na niezmniejszonym poziomie. Wszystkie opłaty idą w górę. 

Dodatkowo pracownicy ośrodka dostali podwyżki. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski zwrócił się z pytaniem jakie jest zatrudnienie w GOK-u? 

Czy jest 12 osób, łącznie z osobami w ternie? 

Dyrektor GOK Pani A. Pietrzak potwierdziła. 

Radny M. Olech poinformował, że z zasłyszanych informacji można wnioskować, że zmniejszenie 

ilości imprez poprawiła ich jakość. Radny wyraził zadowolenie z kierunku prowadzenia GOK-u, 

z ilości oferowanych zajęć. Jednakże doszły Go słuchy, że na terenie ośrodka doszło do aktu 

wandalizmu. Czy monitoring się nie sprawdza? Nie odstrasza to potencjalnych wandali? Czy Pani 

Dyrektor myślała nad zwiększonymi zabezpieczeniami? 

Dyrektor GOK Pani A. Pietrzak oznajmiała, że był pomysł ogrodzenia terenu GOK-u, jednak nie 

było na to zgody, gdyż ośrodek dostępny jest dla wszystkich. Gdy ktoś ma ochotę przyjść 

i skorzystać z zaplecza GOK-u, może to zrobić, nikomu nie będzie to zabraniane. Monitoring, który 

jest zamontowany nie spełnia oczekiwań. Nagrania są słabej jakości, zaś po zmroku stają się 

nieprzydatne. Jedynie co z nich widać, to zarysy osób. Obecny monitoring został zamontowany 

w roku 2012. Młodzież wie, że on tam jest, wiedzą też jak się przed nim ukryć, aby nie zostać 

rozpoznanym. Należy zamontować porządny monitoring, ale on kosztuje około 15 tys. zł. 

W związku z tym należałoby zwiększyć dotację.  

Radny M. Olech zwrócił się z pytaniem ile było aktów wandalizmu od 2012 roku? 

Dyrektor GOK Pani A. Pietrzak oznajmiła, że większych aktów nie było. Niestety młodzież rozpala 

ogniska na scenie, a jest ona drewniana i jest ona najbardziej zagrożona na zniszczenia. Na terenie 

jest potłuczone szkło, codziennie zbierane są śmieci. Pracownik gospodarczy przychodzi i to sprząta, 

ale nie ma możliwości przygotowania placu za każdym razem, gdyż w weekendy GOK nie pracuje. 



Radny M. Olech poinformował, że pod koniec roku będzie prosił Radnych o dofinansowanie GOK-

u, aby mogli zakupić kamery. Musimy dbać o naszą własność. Gdy będzie dobry monitoring nie 

będzie takich ekscesów. 

Dyrektor GOK Pani A. Pietrzak poinformowała, że wandale są grupą stałych osób. Nie jest tak, że 

każda młodzież zniszczy mienie. Zwracają uwagę na to, że nie ma żadnego miejsca dla młodych, 

gdzie mogliby się spotkać. Często bywa tak, że jest to młodzież przyjezdna. Nasi młodzi ludzie  

sami proszą o worki i chcą uprzątnąć miejsce dla siebie. 

Radny W. Leśniewski zauważył, że może warto byłoby zainwestować w oświetlenie. Sąd odrzuca 

nagrania, gdyż są podejrzenia manipulacji w nagraniach. Może jakiś specjalista powinien obejrzeć 

obiekt wieczorem i określić, co jest najbardziej potrzebne. Kamery są stare, mniej obrazu wyłapują, 

nie są tak czułe jak te najnowsze. 

Dyrektor GOK Pani A. Pietrzak oznajmiła, że pracownicy wiedzą co mają zrobić, ale potrzeba na to 

funduszy. Gdy teren jest oświetlany, rozbijane są żarówki. Najlepszym rozwiązanie będą kamery na 

podczerwień, które nie potrzebują światła. Firma, z którą się konsultowano, złożyła propozycję 

stałego monitoringu. Byłby zamontowany głośnik, z którego wydobywały się komunikaty 

o zaprzestaniu dokonywania niedozwolonych rzeczy.  

Radny M. Szerlowski zauważył, że w Dębnicy Kaszubskiej brakuje miejsca do spotkań. Kto chce 

dokonać wandalizmu, to tego dokona, będzie wiedział jak się ukryć. Według Niego lepszym 

rozwiązaniem będzie odgrodzenie placu zabaw, stworzenie podziału miejsc do rekreacji dla starszych 

i dzieci.  

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski przypomniał, że były już zgłaszane wnioski, aby z funduszu 

sołeckiego postawić wiatę na terenie przy ul. Basenowej. Zawsze te wnioski były odrzucane, nikt nie 

dawał gwarancji, że przetrwa to dłuższy czas. 

Sekretarz R. Krawczyk zauważył, że były oszczędności z oświetlenia. Była rozważana opcja wymiany 

opraw przy GOK-u na ledowe. Nic tak nie odstraszy wandali jak nagłe oświetlenie, włączające się na 

czujnik. 

Dyrektor GOK Pani A. Pietrzak zauważyła, że w innych ośrodkach jest teren odgrodzony 

i zamykany. Gdy ktoś się na ten teren włamie, to policja ma inne możliwości. Nasz teren jest otwarty, 

aby każdy mógł z niego skorzystać. Nie chciałaby, aby był to obiekt zamknięty. Gdzieś młodzież 

musi się spotykać. 

Radny R. Cech poinformował, że podobne sytuacje były na boisku przy szkole w Dębnicy 

Kaszubskiej. Kiedyś orlik był zamykany, więc były wyłamywane bramy. Kiedy zostało udostępnione 

dla wszystkich, te incydenty się skończyły. 

Radny W. Leśniewski zauważył, że z dyskusji wynika potrzeba ochrony terenu GOK-u. Należy 

ustalić kolejność wykonywania działań, najpierw monitoring, później ogrodzenie. 

Dyrektor GOK Pani A. Pietrzak oznajmiła, że chciałaby, aby teren był ogrodzony, ale dostępny. 

Żadna firma ochroniarska nie chce podjąć się zabezpieczenia imprezy, gdy teren nie jest ogrodzony. 

Do tego tematu jest rygorystyczne podejście. Impreza musi być do opanowania. Należy rozważyć 

kolejną sprawę, czyli ogrodzenie. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 

jeszcze jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do 

opiniowania. 



 

W wyniku głosowania uchwała została zaopiniowana pozytywnie i uzyskała następującą 

liczbę głosów: 

Komisja Kultury i Oświaty /brak quorum 

Komisja Rewizyjna /2 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący się 

Komisja Infrastruktury i Budżetu /4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji /2 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski przeszedł do uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 

XL/333/2018 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 27 czerwca 2018 r. w sprawie określenia 

zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli 

niewymienionych w art. 42 ust. 3 ustawy – Karta Nauczyciela, zatrudnionych w przedszkolach 

i szkołach prowadzonych przez Gminę Dębnica Kaszubska. 

Zastępca Wójta Pani A. Żukowska oznajmiła, ze konieczność wprowadzenia zmiany wynika ze 

zmiany ustawy Karta Nauczyciela. Określa ona pensum, czyli tygodniowy wymiar czasu pracy 

nauczyciela. Nie określa ona pensum dla nauczyciela, który prowadzi grupę 6-latków i grupy 

młodsze. Kompetencja w ustaleniu leży po stornie rady gminy. Dodatkowo wprowadzono pensum 

w wysokości 25 godzin tygodniowo. Projekt został poddany opiniom związków zawodowych. Dwa 

związki wyraziły opinię, z czego jeden wyraził opinię pozytywną, a drugi negatywną. Dwa nie 

przedstawiły opinii. Ustawa przewiduje maksymalny wymiar w wysokości 25 godzin. Coraz częściej 

pojawia się sytuacja, w której nie ma możliwości utworzenia grupy 5-cio latków i 6-cio latków, tylko 

są grupy mieszane. Obecnie pensum wynosi dla 5-cio latków i młodszych dzieci 22 godziny, dla 6-cio 

latków 25 godzin. To reguluje obecnie ustawa, ale nie reguluje grup mieszanych. Karta Nauczyciela 

widzi tylko jednolite grupy, nie mieszane, stąd potrzeba uregulowania tego przez radę gminy.  

Radny M. Olech zwrócił się z pytaniem czy pozostałym nauczycielom coś się zmieni? 

Zastępca Wójta Pani A. Żukowska oznajmiła, że pozostałe kwestie są uregulowane ustawą. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski zauważył, że wpłynęło pismo nauczycieli o wynagrodzeniu 

podczas strajku. Jakie jest stanowisko gminy w tym temacie? 

Zastępca Wójta Pani A. Żukowska oznajmiła, że gmina solidaryzuje się z nauczycielami, ale przepisy 

nie dają możliwości nie potrącenia wynagrodzenia podczas strajku. Związki mają swój fundusz 

strajkowy i w ramach niego mogą wykorzystać środki na ten cel. Związek Nauczycielstwa Polskiego 

zwracał uwagę, że gmina otrzymała subwencję na oświatę, więc można wykorzystać to na strajk. 

Jednak gmina dużo dopłaca poza subwencją do oświaty.  

Radny R. Cech oznajmił, że jest to jasne, że nauczyciele nie dostaną 100% wynagrodzenia za czas 

strajku, ale czy można jakoś wypłacić pomniejszone wynagrodzenie? 

Zastępca Wójta Pani A. Żukowska odpowiedziała, że nie ma możliwości wypłacenia wynagrodzenia. 

Skarbnik M. Malinowski dodał, że niektóre samorządy zostawiają środki pieniężne w gestii szkół. 

Dyrektor ma możliwość rozdysponowania środków i wypłacenia ich w różnej formie np. w formie 

nagród. 

Zastępca Wójta Pani A. Żukowska zwróciła uwagę, że podczas strajku były zawierane umowy 

z nauczycielami, aby mogły zostać przeprowadzone egzaminy. Duże środki zostały na to poniesione. 



Dodatkowo rodzice zwracają uwagę, że nie mogą ciągle brać wolnego, aby opiekować się dziećmi. 

W przedszkolu rozważana jest opcja zorganizowania ogniska opiekuńczego, bez zajęć 

dydaktycznych. Nie wiadomo jak do strajku podejdą firmy cateringowe, wiąże nas umowa, więc 

środki na posiłki muszą być przekazane. Rodzice mogą także rościć prawo do odszkodowania 

z tytułu utraty środków. 

Sekretarz R. Krawczyk dodał, że na egzaminie byli obecni pracownicy gminy, którzy posiadają 

odpowiednie wykształcenie i mogli zasiąść w komisji. 

Zastępca Wójta Pani A. Żukowska dodała, że zostało wysłane pismo do szkoły w Dębnicy 

Kaszubskiej, czy dyrekcja ma jakiś pomysł na zorganizowanie zajęć w przedszkolu, czy gmina ma 

szukać osób z zewnątrz? Na odpowiedź czekać będą do końca dnia pracy. Pani dyrektor nie może 

strajkować. Wobec czego nawiązywana jest z Nią współpraca. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 

jeszcze jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do 

opiniowania. 

W wyniku głosowania uchwała została zaopiniowana pozytywnie i uzyskała następującą 

liczbę głosów: 

Komisja Kultury i Oświaty /brak quorum 

Komisja Rewizyjna /2 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący się 

Komisja Infrastruktury i Budżetu /4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji /2 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski poinformował, że Radni przeszli do projektu 

uchwały w sprawie stwierdzenia ważności wyborów Sołtysa Skarszów Dolny. 

Radny M. Olech poprosił o wycofanie uchwały z porządku obrad ze względu na pojawienie się 

nowych okoliczności, które muszą zostać sprawdzone. Okazało się, że na plakacie podpisała się Pani 

Sołtys, nie Pani Wójt. Prawdopodobnie będą to przesłani do unieważnienie wyborów. 

Zastępca Wójta Pani A. Żukowska oznajmiła, że zawiadomienie zostało wytworzone przez urząd, ale 

widnieje na nim nazwisko Pani Sołtys. Zaproponowała unieważnienie wyborów, aby nie zwlekać 

z kolejnymi. Statut nie zakłada miejsca lokalizacji przeprowadzenia wzorów, ale w sytuacji konfliktu 

nie będzie innego wyjścia, jak przeprowadzenie wyborów w urzędzie gminy. Wcześniej odbywały się 

zebrania na placu zabaw. Można wybory organizować w ciepłe dni. 

Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, że na początku sesji powinno się zawnioskować o wycofanie 

uchwał z porządku obrad, zarówno tej z OPS-u jak i o wyborach sołtysa. W przypadku chęci 

unieważnienia wyborów należy przygotować nowy projekt uchwały. 

Postanowiono o wycofaniu uchwał z porządku obrad. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski przeszedł do uchwały w sprawie  ustanowienia 

szczegółowych wymogów Raportu o stanie Gminy Dębnica Kaszubska. 

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że pojawiła się innowacją w ustawie o samorządzie gminnym. 

Wójt musi złożyć raport o stanie gminy, który będzie rozpatrywany na tej samej sesji co uchwała 



w sprawie udzielenia absolutorium. Kończy się to udzieleniem wotum zaufania. Ustawa mówi o tym, 

że rada gminy może określić szczegóły raportu, wobec czego przygotowano projekt uchwały. Raport 

musi być opublikowany. W sprawie raportu mieszkańcy mogą zabrać głos w dyskusji. Dwie zmiany 

są wprowadzone do projektu uchwały tj. uszczegółowienie ustępu w podstawie prawnej i wycofanie 

terminu „do 15 maja”, gdyż ustawa pozwala przedłożyć raport do końca maja. Krótszy termin miał 

na celu danie możliwości mieszkańcom zapoznanie się z raportem i podjęcie dyskusji.  

Sekretarz R. Krawczyk przytoczył treść zapisów uchwały. Zawnioskował, aby do uchwały dopisano 

Program Wspierania Rodziny w Gminie Dębnica Kaszubska. 

Zastępca Wójta Pani A. Żukowska zaproponowała, aby sprawy oświatowe były zawarte za rok 

budżetowy, a nie rok szkolny, który łączy dwa lata. 

Sekretarz R. Krawczyk zauważył, że ciężko byłoby zawrzeć inne dane, niż te, które są w raporcie 

oświatowym. 

Radni podjęli decyzję, aby bazować na dwóch latach sprawozdawczych, aby objąć cały rok 

budżetowy. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 

jeszcze jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do 

opiniowania. 

W wyniku głosowania uchwała została zaopiniowana pozytywnie i uzyskała następującą 

liczbę głosów: 

Komisja Kultury i Oświaty /brak quorum 

Komisja Rewizyjna /3 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

Komisja Infrastruktury i Budżetu /4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji /2 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski przeszedł do uchwały w sprawie zmian w budżecie 

Gminy Dębnica Kaszubska na 2019 rok. 

Skarbnik M. Malinowski oznajmił, że wszystkie zmiany są opisane w uzasadnieniu do uchwały tj. 

zwiększenie plan dochodów majątkowych o kwotę 859 zł, w tym:  

- z tytułu dotacji celowej w ramach programów finansowanych z budżetu Unii Europejskiej 

w wysokości 859 zł na realizację zadania inwestycyjnego pn. "Budowa świetlicy wiejskiej w m. 

Dobra". 

- zwiększono plan wydatków o kwotę 80.000 zł z przeznaczeniem na zakup usług dot. dróg 

gminnych,  

- zwiększono plan wydatków o kwotę 390 zł z przeznaczeniem na zakup usług dot. wstawienia szyb 

w szkole,  

- zwiększono plan wydatków o kwotę 1.200 zł z przeznaczeniem na wypłatę wynagrodzeń 

nauczycieli zatrudnionych w przedszkolu w Budowie za pracę w dodatkowych godzinach 

opiekuńczych. Kwota, która była zaplanowana okazała się niewystarczająca, 

- zwiększono plan wydatków o kwotę 100.000 zł z przeznaczeniem na wypłatę świadczeń 

społecznych osobom pokrzywdzonym w wyniku zdarzeń losowych. Jest to na odbudowę domu. W 



budynku jest pięć mieszkań, w tym dwa gminne. Zniszczeniu uległ dach, który ciężko określić, ile do 

kogo należy. Odbudowa dachu będzie na całym budynku. Każda z rodzin otrzyma pomoc, ale będzie 

ona skierowana na odbudowę dachu. Trochę więcej dostaną rodziny, które mają zniszczone wnętrze 

mieszkania, 

- zwiększono plan dopłat w spółkach prawa handlowego o 300.000 zł z przeznaczeniem na dopłaty 

dla Zakładu Gospodarki Komunalnej w Dębnicy Kaszubskiej Sp. z o. o. Po konsultacjach 

i złożonym sprowadzaniu za rok poprzedni oraz sygnałach o wzroście energii o 50%. istniała groźba, 

że spółka straci płynność finansową. Kary umowne w stosunku do Energii jeszcze trwają. Jest 

konieczność dokapitalizowania spółki. ZGK opracowuje nowe taryfy za wodę. Jest to 

skomplikowana sprawa, gdyż teraz musi zatwierdzić je organ regulacyjny – Wody Polskie. Podnieść 

stawki o 30%, które byłyby wystarczające na pokrycie strat, byłoby zbyt wielkim skokiem dla 

mieszkańców. Jeżeli taryfa nie zostanie zatwierdzona, to ZGK straci trzy miesiące, co działa na 

niekorzyść spółki. ta pomoc jest jednorazową formą pomocy. 300 tys. zł jest z przeznaczeniem na 

energię elektryczną oraz na leasing na WUKO. Za ostatnią ratę leasingu następuje wykup 

samochodu. Próbowano rozwiązać inaczej sytuację, ale wykup wraz z ostatnią ratą jest dużo 

rozsądniejszym rozwiązaniem. Faktury z Energii leżą niezapłacone, były już groźby odcięcia energii. 

Spółkę należy wspomóc, jest jedynym dostawcą wody, nie można sobie pozwolić na jej przerwę. 

W przypadku nie wykupienia WUKO, sprzęt trafi do leasingodawcy, 

- zrezygnowano z realizacji w 2019 roku z inwestycji pn.: "Przebudowa sieci wodociągowej na 

odcinku Jamrzyno-Motarzyno" zmniejszając plan wydatków majątkowych o 150 000 zł. Z tej 

inwestycji następuje rezygnacja, jednak realizacja nastąpi w roku przyszłym, 

- wprowadzono do planu wydatków kwotę 50.000 zł na realizację zadania inwestycyjnego pn.: 

"Zagospodarowanie terenu obok UG na działkach: 567/3, 567/5, 566/4, 572/8, 568/2 w Dębnicy 

Kaszubskiej". Gmina chce zrobić parking dla mieszkańców. Po remoncie drogi wojewódzkiej nie 

będzie swobody w zakresie parkowania na chodnikach. Kwota ta zostanie przeznaczona na 

opracowanie dokumentacji i wykonanie wstępnych prac.  

Radny R. Cech zauważył, że już od kilku lat była koncepcja zagospodarowania terenu na parking, 

lecz były z tym jakieś problemy. 

Skarbnik M. Malinowski oznajmił, że do tej pory nie było dokumentacji technicznej, jedynie 

sporządzono dokumenty na drogę 210. 

- wprowadzono do planu wydatków kwotę 30.000 zł na realizację zadania inwestycyjnego pn.: 

"Zakup nieruchomości zabudowanej w Dębnicy Kaszubskiej (działka nr 442/5 o pow. 0,3680 ha)". 

Jest to działka za przedszkolem. Działkę wyceniono na 280 tys. zł. Cena została zaakceptowana 

przez urząd. Teren przylega do GOK-u i przedszkola. Kwota 30 tys. zł jest zaliczką dla właściciela, 

aby podpisać umowę kupna.  

Sekretarz R. Krawczyk dodał, że zostanie podpisana umowa z zadatkiem. Jest to gwarancja sprzedaży 

działki dla gminy. W przypadku wycofania się ze sprzedaży, właściciel musi zwrócić dwukrotność 

zadatku. Gdy gmina się rozmyśli straci zadatek. 

- zwiększono plan wydatków o 5.490 zł na dofinansowanie w formie dotacji celowej realizacji 

zadania pn. "Budowa świetlicy w m. Gałęzów". Gmina jest po przetargu na świetlicę. Należy trochę 

dołożyć do zadania. Inwestycja będzie ujęta w WPF-ie. Realizatorem projektu jest stowarzyszenie 

SPERANDA. Podpisała już umowę. Jest to nasz wkład własny, po pięciu latach, czyli okresie 



trwałości projektu, stowarzyszenie przekaże świetlicę na własność gminy. 

Radna B. Sowińska zwróciła się z pytaniem co ze świetlicą w miejscowości Dobra? 

Skarbnik M. Malinowski odpowiedział, że inwestycja cały czas jest w realizacji. 

Radny A. Krycki zwrócił się z pytaniem na kiedy została odłożona inwestycja wymiany wodociągu 

w Motarzynie? 

Skarbnik M. Malinowski odpowiedział, że inwestycja zostanie zaplanowana w przyszłym roku. 

Wstępnie określono długość wymiany na 2 km, być może w tym czasie wycieki wody zostaną 

zlokalizowane i nie trzeba będzie wymieniać tak długiego odcinka.  

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 

jeszcze jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do 

opiniowania. 

W wyniku głosowania uchwała została zaopiniowana pozytywnie i uzyskała następującą 

liczbę głosów: 

Komisja Kultury i Oświaty /brak quorum 

Komisja Rewizyjna /2 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

Komisja Infrastruktury i Budżetu /3 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący się 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji /2 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski przeszedł do omówienia Planu zbywania nieruchomości na 

terenie Gminy Dębnica Kaszubska. 

Zastępca Wójta Pani A. Żukowska oznajmiła, że przedstawione lokale są do sprzedaży. Lokale 

zostały wycenione na prawie 40 tys. zł. Wartości remontów przewyższają wartości budynków. 

Lokatorzy wykupią mieszkania po 99% bonifikacie.  

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 

jeszcze jakieś pytania do  planu? 

Zastępca Wójta Pani A. Żukowska dodała, że do planu zostanie dodana nieruchomość za 

przedszkolem. Jest ona zapisane w budżecie gminy, powinna także być zawarta w planie, aby 

rozpocząć  procedurę jej nabycia. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 

jeszcze jakieś pytania do  planu? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do opiniowania. 

W wyniku głosowania plan został zaopiniowany pozytywnie i uzyskała następującą liczbę 

głosów: 

Komisja Kultury i Oświaty /brak quorum 

Komisja Rewizyjna /3 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

Komisja Infrastruktury i Budżetu /4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji /2 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski poinformował, że do rady wpłynęło pismo 

mieszkanki, po czym oddal głos Radnemu Leśniewskiemu, aby zapoznał pozostałych Radnych ze 



sprawą. 

Radny W. Leśniewski oznajmił, że mieszkanka jest znana mu osobiście. Wydaje tomiki poezji. 

Chciałaby wydać kolejny tomik, lecz nie ma na to środków. Dwa lata temu podjęto uchwałę, aby 

wręczać nagrody dla zasłużonych artystów. Nagroda wręczana jest na dożynkach. Jeżeli będzie 

możliwość przekazania pewnej sumy, którą mogłaby spożytkować na wydanie poezji, można by było 

w takiej formie rozwiązać problem mieszkanki i ją nagrodzić za dotychczasowe prace. Oczywiście 

każdy może zaproponować innego artystę. 

Radny R. Cech oznajmił, że należy złożyć wniosek, aby móc nagrodzić mieszkankę za 

dotychczasowe prace. 

Radny W. Leśniewski oznajmił, że nagrody wręczane są podczas dożynek, gdzie są zaprezentowani 

nagrodzeni artyści. Jest to bardzo miłe i widowiskowe. 

Skarbnik M. Malinowski poinformował, że wnioski składane są do końca lipca, a rozpatrywane do 

końca sierpnia. Nie chce wyprzedzać faktów. Należy postępować zgodnie z procedurą. 

Radni postanowili o złożeniu wniosku o przyznanie nagrody dla mieszkanki. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski poinformował, że jest jeszcze jeden projekt uchwały 

w sprawie zmiany uchwały nr XLV/360/2018 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 14 listopada 

2018 roku w sprawie przyjęcia "Rocznego programu współpracy Gminy Dębnica Kaszubska 

z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami działającymi w sferze pożytku publicznego na 

2019 rok". Jest to tylko omówienie i wyrażenie opinii. 

Zastępca Wójta Pani A. Żukowska oznajmiła, że zapis w programie wpisany jest na potrzeby 

realizacji inwestycji w Gałęziowe. Gmina nie mogła wnioskować o budowę świetlicy, mogły tylko 

wnioskować organizacje pozarządowe, które mogą realizować zadania gminy. Wartość całej budowy 

wynosi 498 670,00 zł, dotacja wnioskowana dotacja wynosić będzie 225 000 zł. Wkład własny 

wynosi 273 670,00 zł. Stowarzyszanie realizuje nasze zadanie, dlatego zapis musi być wprowadzony 

do planu, który podlega konsultacjom, aby móc przedłożyć go na następnej sesji. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 

jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do opiniowania. 

 

W wyniku głosowania wspólnego projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. 

Ad. 3 
W związku z tym, że Radni nie zgłosili żadnych bieżących tematów do omówienia 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski zakończył posiedzenie wspólne wszystkich komisji.  
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